
Rada Miejska w Radoszycach 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Protokół nr 20/2022 

Posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Radoszycach 
odbyło się w dniu 18 maja 2022 roku, zwołane na podstawie § 61 ust. 1 i 2 statutu 

Miasta i Gminy Radoszyce (Dz. Urz. Województwa Świętokrzyskiego 2019 poz. 
165; zm.: Święt. z 2020 r. poz. 3362). Obrady rozpoczęto 18 maja 2022 o godz. 

13:30, a zakończono o godz. 14:38 tego samego dnia w sali USC Urzędu Miasta  
i Gminy w Radoszycach przy ul. Żeromskiego 28. 

Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie audio z posiedzenia 
znajdujące się w aktach Rady Miejskiej w Radoszycach. 

Załącznikiem jest również wykaz czasów zabierania dyskusji radnych oraz gości  

w posiedzeniu. 

Link do wykazu dyskusji: http://api.esesja.pl/player/180152/831f9758-df79-4 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum 

Przewodnicząca poprosiła o potwierdzenie obecności w programie e-sesja. 

Następnie Przewodnicząca Pani Dorota Szustak przypomniała, aby chęć włączenia 
się do dyskusji zgłaszać wykorzystując funkcję „DYSKUSJA” w oprogramowaniu 
e-sesja. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków. 

Obecni: 

1. Józef Biały 

2. Jan Kaczmarczyk 
3. Janina Król 
4. Dorota Szustak 

5. Mariusz Żabiński 
6. Marian Jankowski 
 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY: 6, NIEOBECNY: 0 
Wyniki imienne: 
OBECNY (6)Józef Biały, Marian Jankowski, Jan Kaczmarczyk, Janina Król, Dorota 

Szustak, Mariusz Żabiński 

http://api.esesja.pl/player/180152/831f9758-df79-4


2. Zatwierdzenie protokołu Komisji Nr 19/2022 z dnia 14 marca 2022 
roku 

Przewodnicząca Pani Dorota Szustak zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy 

mają jakiekolwiek zastrzeżenia do protokołu. 

Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad zatwierdzeniem protokołu. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie zatwierdzenie 

protokołu. 

Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie protokołu Komisji Nr 19/2022 z dnia 14 marca 2022 roku.  
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Józef Biały, Marian Jankowski, Jan Kaczmarczyk, Janina Król, Dorota Szustak, 
Mariusz Żabiński 

Przewodnicząca stwierdziła, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Miejskiej w Radoszycach 6 głosami za, jednogłośnie przyjęła wskazany protokół. 

3. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca Pani Dorota Szustak stwierdziła, że radni zapoznali się  

z porządkiem obrad i nie zachodzi potrzeba jego odczytywania. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum 
2. Zatwierdzenie protokołu Komisji Nr 19/2022 z dnia 14 marca 2022 roku 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Analiza wykonania budżetu Gminy Radoszyce za 2021 rok w zakresie działania 

Komisji 
5. Informacja na temat Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2022 
6. Informacja dotycząca działań Gminy podejmowanych w zakresie zamknięcia i 

rekultywacji składowiska odpadów w Radoszycach 
7. Opracowanie opinii w sprawie wykonania budżetu Gminy Radoszyce za 2021 rok 

w zakresie działania Komisji. 
8. Sprawy różne 
9. Zakończenie posiedzenia 

Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad proponowanym projektem 

porządku obrad. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt 

porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.  
Wyniki głosowania 



ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Józef Biały, Marian Jankowski, Jan Kaczmarczyk, Janina Król, Dorota Szustak, 
Mariusz Żabiński 

Przewodnicząca stwierdziła, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Radoszycach 6 głosami za, jednogłośnie przyjęła porządek obrad.  

Przystąpiono więc do jego realizacji. 

4. Analiza wykonania budżetu Gminy Radoszyce za 2021 rok w zakresie 

działania Komisji 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Panią Jolantę Fidos Skarbnika Miasta  

i Gminy Radoszyce celem przedstawienia informacji. 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu i znajduje się w aktach Rady 

Miejskiej w Radoszycach. 

Pani Przewodnicząca odczytała treść uchwały nr 31/2022 z dnia 22 kwietnia 2022 
roku III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  
w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Miasta i Gminy Radoszyce 

za 2021 rok. 

Następnie Przewodnicząca Pani Dorota Szustak otworzyła dyskusję. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie wyrażenie 

pozytywnej opinii do przedstawionych informacji. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Jolanta Fidos 
- Dorota Szustak 
Głosowano w sprawie: 
Analiza wykonania budżetu Gminy Radoszyce za 2021 rok w zakresie działania 
Komisji.  
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Józef Biały, Marian Jankowski, Jan Kaczmarczyk, Janina Król, Dorota Szustak, 
Mariusz Żabiński 

Przewodnicząca stwierdziła, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Miejskiej w Radoszycach w obecności 6 radnych, 6 głosami za, jednogłośnie 
wyraziła opinię pozytywną do przedstawionych informacji. 

  



5. Informacja na temat Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2014-2022 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Pana Romana Kędziorę Przedstawiciela 
Świętokrzyskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach. 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu i znajduje się w aktach Rady 

Miejskiej w Radoszycach. 

Następnie Przewodnicząca Pani Dorota Szustak otworzyła dyskusję nad 

przedstawioną informacją. 

Posiedzenie opuściła Pani Radna Janina Król. 

Pan Marian Jankowski zapytał czy wspomaganie nawadniania dotyczy tylko 
gospodarstw produkujących oraz czy w ramach wniosków obszarowych wymagane 
jest ponowne jego składanie pomimo, że w gospodarstwie nim się nie zmieniło. 

Pan Roman Kędziora Przedstawiciel Świętokrzyskiego Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego w Modliszewicach odpowiedział, że wniosek należy złożyć w całości 
posługując się portalem dostępnym na stronie ośrodka zaś jeśli chodzi o drugie 

pytanie to poinformował, że program był skierowany dla rolników, którzy chcieli 
by nawadniać tylko i wyłącznie uprawy rolnicze. Następnie Pan Marian Jankowski 

ponownie zabrał głos i zapytał o możliwości dofinansowania stawów do 5000 m2. 

Pan Roman Kędziora poinformował, że w ramach PROW-u nie ma takich dopłat.  

Pan Burmistrz Michał Pękala zapytał czy istnieją dopłaty do nawozów i w jakiej 
wysokości za hektar. Pan Roman Kędziora odpowiedział, że wszystkie działki rolne 
znajdujące się we wniosku obszarowym są pogrupowane dlatego też należy ilość 
gruntów rolnych pomnożyć przez 500 zł, a trwałe użytki zielone razy 250 zł. Po 

zliczeniu rolnik dołącza faktury i wtedy obliczana jest różnica między ceną z tabeli 
udostępnioną przez Ministerstwo Rolnictwa a średnią ceną sprzedaży za ubiegły 

rok podaną przez GUS. Jednocześnie podkreślił, że minister przeznaczył określoną 
kwotę na dofinansowanie i jeśli zostanie przekroczona wtedy dopłata może być 

niższa za hektar. 

Pan Radny Jan Kaczmarczyk zapytał jak się mają ww dopłaty dotyczące gruntów 
dzierżawionych. Pan Roman Kędziora odpowiedział, że nie ma znaczenia własność 

danych gruntów ponieważ agencja wylicza je na podstawie wniosku obszarowego. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

wyrażenie pozytywnej opinii do przedstawionych informacji. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Roman Kędzior 
- Marian Jankowski 
- Michał Pękala 
- Jan Kaczmarczyk 
Głosowano w sprawie: 
Informacja na temat Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2022. 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 



ZA (5) 
Józef Biały, Marian Jankowski, Jan Kaczmarczyk, Dorota Szustak, Mariusz 
Żabiński 
NIEOBECNI (1) 
Janina Król 

Przewodnicząca stwierdziła, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Radoszycach w obecności 5 radnych, 5 głosami za, jednogłośnie 
wyraziła opinię pozytywną do przedstawionych informacji. 

6. Informacja dotycząca działań Gminy podejmowanych w zakresie 

zamknięcia i rekultywacji składowiska odpadów w Radoszycach 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Pana Macieja Gajdę Kierownika 
Komunalnego Zakładu Gospodarczego w Radoszycach. 

Treść informacji stanowi załącznik do protokołu i znajduje się w aktach Rady 

Miejskiej w Radoszycach. 

Następnie Przewodnicząca Pani Dorota Szustak otworzyła dyskusję nad 

przedstawioną informacją. 

Do głosu został poproszony Pan Burmistrz Michał Pękala który przekazał, że 
złożony został wniosek do Narodowego Funduszy Środowiska w sprawie częściowo 

umarzalnej pożyczki dotyczącej rekultywacji wysypiska. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

wyrażenie pozytywnej opinii do przedstawionych informacji. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Maciej Gajda 

- Michał Pękala 

 

Głosowano w sprawie: 
Informacja dotycząca działań Gminy podejmowanych w zakresie zamknięcia  
i rekultywacji składowiska odpadów w Radoszycach.  
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Józef Biały, Marian Jankowski, Jan Kaczmarczyk, Dorota Szustak, Mariusz Żabiński 
NIEOBECNI (1) 
Janina Król 

Przewodnicząca stwierdziła, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Miejskiej w Radoszycach w obecności 5 radnych, 5 głosami za, jednogłośnie 

wyraziła opinię pozytywną do przedstawionych informacji. 
  



7. Opracowanie opinii w sprawie wykonania budżetu Gminy Radoszyce za 

2021 rok w zakresie działania Komisji. 

Pani Przewodnicząca odczytała treść opinii. 

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu i znajduje się w aktach Rady Miejskiej 

w Radoszycach. 

Następnie Przewodnicząca Pani Dorota Szustak otworzyła dyskusję nad 

przedstawioną informacją. 

Wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca poddała pod głosowanie zatwierdzenie 

treści opinii. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Dorota Szustak 

Głosowano w sprawie: 

Opracowanie opinii w sprawie wykonania budżetu Gminy Radoszyce za 2021 rok 
w zakresie działania Komisji. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Józef Biały, Marian Jankowski, Jan Kaczmarczyk, Dorota Szustak, Mariusz Żabiński 
NIEOBECNI (1) 
Janina Król 

Przewodnicząca stwierdziła, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Miejskiej w Radoszycach w obecności 5 radnych, 5 głosami za, jednogłośnie 
zatwierdziła treść opinii. 

8. Sprawy różne 

Pani Przewodnicząca Dorota Szustak zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos  

w punkcie i przekazać wnioski lub informacje. 

W pierwszej kolejności głos zabrał Pan Marian Jankowski który zapytał o nielegalne 
składowisko w miejscowości Radoska oraz o „duży nieporządek” na terenie jednej 

z posesji prywatnej w okolicy stadionu piłkarskiego „Partyzant Radoszyce”. 
Następnie Pan Radny Józef Biały zapytał na jakim etapie jest program utylizacji 
zdemontowanego eternitu który zalega przy posesjach mieszkańców. Do zadanych 

pytań odniósł się Pan Grzegorz Pakuła Zastępca Burmistrza odpowiadając, że 
eternit zostanie wywieziony jeżeli tylko otrzymamy dofinansowanie z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska. Następnie przekazał, że problem składowiska jest 
problemem wieloletnim i kompetencje gminy są już wykorzystane informując, że 
na dzień dzisiejszy sprawa jest przekazana do Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska. Na koniec przekazał, że rozmowy z właścicielem posesji 
której estetyka budzi wątpliwości są prowadzone lecz jest to temat trudny 



ponieważ użytkownik nie wyraża zgody na uprzątnięcie posesji przez gminę i na tą 

chwilę mamy „związane ręce”. 

Pani Dorota Szustak przypomniała o wyrównaniu placu na Wyrębowie. Do sugestii 
odniósł się Pan Burmistrz i poinformował, że nie długo wystartują prace  

w sołectwach związane z funduszem sołeckim i aby nie generować kosztów 
dojazdu będzie to zrealizowane zgodnie z harmonogramem. Następnie 

poinformował o zbliżających się wydarzeniach kulturalnych na które serdecznie 

zaprosił. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Marian Jankowski 
- Józef Biały 

- Grzegorz Pakuła 
- Michał Pękala 

- Dorota Szustak 

Wobec braku kolejnych pytań i uwag Przewodnicząca zamknęła dyskusję 

przechodząc do kolejnego punktu obrad. 

9. Zakończenie posiedzenia 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła posiedzenie 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Radoszycach. 

  

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rada Miejska w Radoszycach 

  

Dorota Szustak 

 

.................................... 

Józef Biały 
.................................... 

Jan Kaczmarczyk 

.................................... 
Janina Król 

.................................... 
Mariusz Żabiński 

  

  

................................................ 

Przygotował(a): Dariusz Kwiecień 

  



Wykaz czasów zabierania głosu w dyskusji radnych oraz gości  

w posiedzeniu. 

14:22 Opracowanie opinii w sprawie wykonania budżetu Gminy Radoszyce za 
2021 rok w zakresie działania Komisji. 

14:21 Dorota Szustak 

14:38 Sprawy różne 

14:22 Marian Jankowski 

14:25 Józef Biały 

14:25 Grzegorz Pakuła 

14:27 Józef Biały 

14:27 Michał Pękala 

14:32 Józef Biały 

14:33 Dorota Szustak 

14:33 Michał Pękala 

14:38 Zakończenie posiedzenia 
  



Informacja o Programie Rozwoju Obszarów w Wiejskich na lata 2014-

2020 
 

Celem głównym PROW 2014 – 2020 jest poprawa konkurencyjności 
rolnictwa, zrównoważone zarządzanie zasobami naturalnymi i działania w 
dziedzinie klimatu oraz zrównoważony rozwój terytorialny obszarów wiejskich. 

Wydłużenie terminu składania wniosków o dopłaty bezpośrednie i inne 
płatności w ramach PROW 

 
Od 25 kwietnia 2022 r. Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa przyjmuje wnioski o dopłaty do nawozów mineralnych innych 

niż wapno nawozowe i wapno nawozowe zawierające magnez 
ROZWÓJ GOSPODARSTW – aktualne nabory 

1. Poddziałanie 4.1.3 Modernizacja gospodarstw rolnych – w obszarze 

nawadniania w gospodarstwie - nabór od 29 marca do 27 maja 2022 r. 

2. Poddziałanie 4.1.3 Modernizacja gospodarstw rolnych obszar A - nabór od 

29 marca do 27 maja 2022 r. 

3. Poddziałanie 5.2 Inwestycje odtwarzające potencjał produkcji rolnej - 

nabór od 3 stycznia do 30 grudnia 2022 r. 

4. Poddziałanie 6.1 Premie dla młodych rolników - nabór od 31 marca do 29 

maja 2022 r. 

5. Poddziałanie 6.2 Pomoc na rozpoczęcie pozarolniczej działalności 

gospodarczej na obszarach wiejskich (nie ASF) - termin naboru 

przedłużony do 31 maja 2022 r. 

6. Poddziałanie 6.3 Restrukturyzacja małych gospodarstw - nabór od 16 maja 

do 14 lipca 2022 r. 

7. Poddziałanie 8.5 Wsparcie na inwestycje zwiększające odporność 

ekosystemów leśnych i ich wartość dla środowiska - nabór od 20 czerwca 

2022 r. do 29 lipca 2022 r. 

8. Działanie 9 Tworzenie grup producentów i organizacji producentów - nabór 

od 4 maja 2022 r. do 17 czerwca 2022 r. 

 

Rok 2022r.  będzie bardzo  trudnym okresem dla rolników. Obawa o przyszłość 

oraz niepewny rynek produktów rolniczych nie zachęca do inwestycji.  

Bardzo dużym problemem dla rolników jest drastyczny skok kosztów: paliwa, 

środków do produkcji, pasz, duża inflacja itp. Dlatego rolnicy, potencjalni 

wnioskodawcy decyzję o składaniu wniosku o pomoc odkładają na późniejszy 

termin. 

 
Roman Kędzior  

ŚODR Modliszewice 

  



Składowisko odpadów komunalnych w Radoszycach 

 
Składowisko odpadów zostało utworzone w latach 80 –tych o łącznej powierzchni 

0,86 ha. Ze względu na to iż składowisko nie spełniało określonych wymagań 
dotyczących składowisk odpadów na mocy prawa zostało ono zamknięte z dniem 
31 grudnia 2009 roku. Składowisko  ogrodzone jest płytami betonowymi o 

wysokości ok 2 metrów. Składowisko usytuowane jest na powierzchni gruntu i 
odpady były magazynowane do wysokości 2 metrów. Otoczone jest lasem oraz 

nieużytkami rolnymi. Obok składowiska przebiega droga przelotowa. 
Przy składowisku funkcjonują dwie studzienki odciekowe (pizometry) P1, P2 z 
których pobierane są próbki odcieków  w celu monitorowania zawartości 

szkodliwych pierwiastków  przez Przedsiębiorstwo Naukowo-Techniczne „Ekoterra” 
sp. zoo. Z Kielc. 
 

 

Rekultywacja składowiska odpadów komunalnych  
innych niż niebezpieczne i obojętne 

W Radoszycach ul. Kielecka 

 
 

 
Gmina Radoszyce jako właściciel i zarządzający obiektem może przeprowadzić 
rekultywacje składowiska odpadów  bez konieczności tworzenia podmiotu 

niebędącego jednostką sektora finansów publicznych na zasadach określonych w 
ustawie z dnia 20 grudnia 1996 r o gospodarce komunalnej.(DZ. U. z 2016 r. poz. 

537 i 960). 
Wszystkie niezbędne do opracowania dokumenty  wraz z obowiązkiem pozyskania 
stosownych  

decyzji/ zezwoleń mogą zostać zlecone podmiotom zewnętrznym. 
Roboty budowlane związane z wykonaniem rekultywacji technicznej i biologicznej 

gmina może wykonać samodzielnie lub zlecić wykonanie niezbędnych prac 
podmiotom zewnętrznym. 
 

W dniu 29 czerwca 2021 r. został złożony wniosek w ramach programu 
priorytetowego „Ochrona powierzchni ziemi Część 1) Rekultywacja terenów 

zdegradowanych” . Obecnie trwa ocena ekologiczno-techniczna  wniosku. 
Zgodnie ze złożonym wnioskiem dofinansowanie wnioskodawca ma zamiar 
wyłonić  w drodze zamówień publicznych Zarządcę który to zobowiązany będzie 

uzyskać odpowiednie decyzje oraz przeprowadzić rekultywację. 
 

Kierownik KZG 
Maciej Gajda 

  



Radoszyce 18 maja 2022 roku 

 
 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej  
w Radoszycach 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 

2021 w zakresie działania komisji 
 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska po przeanalizowaniu sprawozdania 
z wykonania Budżetu Miasta i Gminy za 2021 rok oraz zapoznania się z treścią 
opinii III składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Kielcach z dnia 22 kwietnia 2022 roku w sprawie opinii o sprawozdaniach  
z wykonania budżetu za 2021 rok na posiedzeniu w dniu 18 maja 2022 r. 

postanowiła o jego przyjęciu. 
W głosowaniu brało udział 5 radnych, za przyjęciem głosowało 5 radnych,  

0 było przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosowania sprawozdanie  

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Radoszyce za 2021 w zakresie 
działania komisji zostało przyjęte. 

 
 

za Komisję 
 

Przewodnicząca Dorota Szustak 

 


